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Inleiding: 

Op donderdag 3 november zag ik bij BNNVARA de Zembla uitzending over 
arbeidsmigranten: “niet in mijn achtertuin”. Deze uitzending ging o.a. over het keurmerk SNF 
en de controles van het keurmerk. Zembla constateerde dat er in veel gevallen veel te veel 
arbeidsmigranten woonden/sliepen in veel te kleine ruimtes. De gecontroleerde woonlocaties 
hadden wel allemaal het SNF-keurmerk. Hoe was dit nu mogelijk? In het interview met de 
directeur van het SNF-keurmerk vertelde deze doodleuk dat de huisvestingslocaties 
periodiek, op afspraak, werden gecontroleerd. 

Een eenmaal afgegeven SNF-keurmerk geeft dus maar heel weinig garanties dat 
arbeidsmigranten ook daadwerkelijk in voldoende goede woonomstandigheden leven/slapen. 

Ook in ons beleidskader huisvesting arbeidsmigranten moet de huisvesting minimaal 
voldoen aan de hiervoor genoemde algemene voorwaarden en de normen van SNF. 

Onze vragen: 

1. Was u op de hoogte van het misbruik van het keurmerk SNF? 

 Antwoord:                                                                                                                                             
De gemeente was niet op de hoogte van het misbruik van het SNF keurmerk.  

 
2. Komt dit misbruik ook voor in onze Gemeente Schagen? 

 
Antwoord 
Er zijn ons geen signalen bekend van misbruik binnen de gemeente Schagen.  

 
3. Wat gaat het college met deze informatie/kennis doen? 

 
Antwoord 
De gemeente verleend de vergunning en houdt toezicht op de basis van het bouwbesluit. 
Stichting Normering Flexwonen (SNF) beheert de registers van ondernemingen die aan de norm 
voor huisvesting van arbeidsmigranten voldoen. De SNF zorgt ook dat de norm op onder meer 
veiligheid actueel blijft. Jaarlijks controleren inspecteurs van de SNF (formeel richting de 
werkgevers van arbeidsmigranten) de huisvesting van arbeidsmigranten op de vastgestelde 
normen.  
 
Er wordt door ons gehandhaafd op het moment dat de locatie waar de arbeidsmigranten zijn 
gehuisvest niet voldoet aan de minimale eisen van het Bouwbesluit 2012 voor onder andere 
brandveiligheid. Dit kan voorkomen na een melding uit de leefomgeving of een constatering van 
onze toezichthouders. Het college ziet in de vragen van JessLokaal en de constatering van 
Zembla een aansporing om, conform de ambitie in het coalitieakkoord, te werken aan kwalitatief 
voldoende huisvesting voor arbeidsmigranten. Om, zoals wordt geconcludeerd door Zembla, niet 
het probleem te verplaatsen, maar daadwerkelijk aan te pakken.  

Namens de fractie van JessLokaal,  
Jack Kruijer 
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